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Gemeente Almelo 

 

Geachte raadsleden,  

 

In deze raadsbrief informeren we u over de beheersing van de eikenprocessierups in 2020 en de 

evaluatie van de bestrijding van de eikenprocessierups in 2019. Ook informeren we u over de 

afdoening van de motie eikenprocessierups (nummer 9 Perspectiefnota 2019).  

 

Continuering Plan van Aanpak eikenprocessierups 2019. 

Op 16 april 2019 heeft het college van de gemeente Almelo het “Plan van Aanpak eikenprocessierups 

2019” vastgesteld. Deze aanpak sluit aan bij de landelijke aanpak “Leidraad beheersing 

eikenprocessierups” en de gemeenschappelijke Overijsselse aanpak. Conform het Plan van Aanpak 

heeft de gemeente de bestrijding van de eikenprocessierups uitgevoerd volgens drie sporen: 

1. Preventieve bestrijding. 

2. Curatieve bestrijding. 

3. Bestrijding door het vergroten van de biodiversiteit. 

 

De aanpak is in 2019 geëvalueerd. Op basis van deze evaluatie stellen we voor om de aanpak in 2020 

te continueren.  

 

Grip houden op de plaagdruk. 

Door het Plan van Aanpak te continueren verwachten we de plaagdruk van de eikenprocessierups 

onder controle te houden. Dit betekent dat we in 2020 de volgende drie sporen blijven volgen: 

1. Preventief, het preventief behandelen van eikenbomen met het middel Xentari.  

2. Curatief, het wegzuigen van de nesten en rupsen.  

3. Vergroten van de biodiversiteit, aantrekkelijk maken van groen voor natuurlijke vijanden zoals de 

mus, mees, vleermuizen, mieren, spinnen of kevers. 

 

Minder meldingen. 

In 2018 voorspelden we dat de plaagdruk in 2019 drie keer zo groot zou zijn. Op basis van de evaluatie 

concluderen we dat deze voorspelling is uitgekomen. Door het volgen van het Plan van Aanpak is de 

overlast beperkt gebleken en hebben we overlastsituaties verholpen.  

 

In 2018 ontvingen we 1148 meldingen van overlast van eikenprocessierupsen. In 2019 is dit 

verminderd naar 743 meldingen. Hieruit concluderen we dat onze aanpak volgens de drie sporen 

succesvol was.  

 

Motie eikenprocessierups 

In de motie Bestrijding eikenprocessierups van de Perspectiefnota 2019 heeft uw raad het college 

opgeroepen om regionaal samen te werken om te komen tot de meest adequate wijze van bestrijden 

van de eikenprocessierups. Wij hebben op de volgende manier uitvoering gegeven aan uw motie. 

 

Rupsen en vlinders zijn niet gebonden aan stads- of landsgrenzen. Daarom zijn we mede afhankelijk van 

de regionale inzet met betrekking tot methoden, middelen en resultaten. We volgen de ontwikkelingen 

rond de eikenprocessierups actief. We werken daarbij samen met andere (Twentse) gemeenten, 

provincie Overijssel, RIVM, onderzoeksinstanties, en het IVN. 
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Op 31 oktober 2019 heeft de provincie Overijssel het initiatief genomen voor het delen van kennis en 

ervaring over het bestrijden van de eikenprocessierups. Dit overleg krijgt vervolg in een regionaal 

overleg dat begin 2020 plaatsvindt. Op 31 oktober zijn twee afspraken gemaakt: (1) we stellen, onder 

begeleiding van de provincie Overijssel, een regionale aanpak op, (2) we delen kennis over 

ontwikkelingen en bestrijdingsmethoden. Hiervoor zijn regionale trekkers aangewezen.  

 

In 2019 hebben we 350 nestkasten opgehangen. Met deze nestkasten trekken we natuurlijke vijanden 

van de rups aan. We hebben nog 150 nestkasten over. Een deel van deze nestkasten worden in het 

kader van natuureducatie aan Almelose scholen geschonken. Het IVN stelt hiervoor een lesbrief op. 

 

We verwachten dat de plaagdruk van de eikenprocessierups in de toekomst verder toeneemt. Eén van 

de oorzaken is dat door klimaatverandering situaties van extreme hitte vaker voorkomen. In deze 

situatie maken de rupsen nesten in de grond. Daardoor is het moeilijk aan te tonen wanneer de rups 

boven de grond komt. De universiteit van Wageningen en andere experts monitoren dit proces. We 

blijven ook in 2020 aangesloten bij dit onderzoekstraject.  

 

Zo houden we u op de hoogte. 

We continueren het Plan van Aanpak van 2019 en werken naar een gezamenlijke regionale aanpak. 

Hierdoor verwachten we meer zicht te krijgen op de eikenprocessierups en de bestrijdingsmethoden. 

We houden u in 2020 op de hoogte over de resultaten en voortgang. 

 

 

 

Hoogachtend, 

Burgemeester en Wethouders van Almelo, 

de secretaris,  de burgemeester,  

 

 

 

F.W. van Ardenne  A.J. Gerritsen 

 


